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Odgovor na nedavne medijske objave v zvezi z izlovom nutrij na Ljubljanskem barju 
 

Številni mediji v teh dneh poročajo o načrtovanem omejevanju populacije nutrij na Ljubljanskem barju. 
V Javnem zavodu Krajinski park Ljubljansko barje zato želim podati podrobnejše pojasnilo v zvezi z 
načrtovano aktivnostjo. 

Omejevanje populacij invazivnih tujerodnih vrst je ena od osrednjih nalog zavarovanih območij. V 
Krajinskem parku Ljubljansko barje izvajamo številne aktivnosti za omejevanje invazivnih tujerodnih 
rastlinskih vrst (zlata rozga, japonski dresnik, žlezava nedotika in orjaški dežen). Izrazito negativen 
vpliv na biotsko pestrost pa imajo tudi živalske invazivne tujerodne vrste, med njimi tudi zelo pogosta 
in razširjena nutrija. 

Na včerajšnjem soočenju v oddaji 24 ur zvečer, v katerem sva sodelovala Janez Kastelic, direktor 
Javnega zavoda Krajinski park Ljubljansko barje, in Marjana Hönigsfeld Adamič, ustanoviteljica LUTRE, 
Inštituta za ohranjanje naravne dediščine, je bil izražen dvom o invazivnosti nutrij. 

Strokovnjaki s področja varstva narave so o invazivnosti nutrij enotni. Vrsto so uvrstili na seznam 
tujerodnih vrst z izrazito negativnimi vplivi na biotsko raznovrstnost, za katere je 
smiselno uvesti najstrožje ukrepe na ravni Evropske unije. 

Gospo Marjano Hönigsfeld Adamič cenim kot strokovnjakinjo na področju ohranjanja narave, zlasti je 
njeno delo neprecenljivo na področju ohranjanja vidre. Zato sem bil o dvomu, ki ga je izrazila v zvezi 
z invazivnostjo nutrije, presenečen, saj ravno Inštitut LUTRA nutrijo v dokumentih (npr. Okoljsko 
poročilo za občinsko prostorski načrt občine Log–Dragomer) označuje za invazivno tujerodno vrsto. 
Prav tako je potrebno omeniti, da se tudi Inštitut LUTRA zaveda problematike invazivnih tujerodnih 
vrst, saj je izvajal naravovarstveni ukrep v Krajinskem parku Goričko »Izlov signalnega raka 
(Pacifastacus leniusculus) v reki Kučnici v letu 2021« (https://www.park-
goricko.org/data/attachment/929f9640bc8269918a6209919a8e2cc25ec65bf6/1634302682Poro_ilo_o
_rezultatih_izlova_signalnega_raka_na_Ku_nici_2021.pdf), kjer so s podobno metodo, kot jo bomo 
uporabili za nutrijo v Krajinskem parku Ljubljansko barje, izlovili in usmrtili signalne rake, ki so tako 
kot nutrija tudi na seznamu invazivnih tujerodnih vrst Evropske Unije. 

Potrebno se je zavedati, da omejevanje invazivnih tujerodnih vrst izredno zahteven proces, kjer se, v 
kolikor ni druge možnosti, uporablja agresivne metode (usmrtitve). Zavedamo se, da bo del javnosti 
vedno nenaklonjen oziroma bo nasprotoval takim metodam, vendar je za ohranjanje avtohtonih vrst 
in ekosistemov to nujno potrebno. Še bolj pomembno pa je izobraževati ljudi, kaj s svojim 
neodgovornimi dejavnostmi, kot je izpuščanje neavtohtonih vrst v naravo (nutrije, rdečevratke, 
rumenovratke, zlate ribice ipd.), lahko povzročijo. 
 

S spoštovanjem.               
Janez Kastelic 
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